

Gaia-X Weekly Press Review



27 March – 3 April

economy Christian Czaak AT March 27

Sichere Datenräume für nachhaltige Fertigung in Europa

Die Universitäten Wien, Graz und Linz vernetzen sich in einer Initiative des Ministeriums für Energie und Klima, um einen gemeinsamen Datenraum für Betriebe der Fertigungsindustrie zu bauen. Dieser soll mit Gaia-X kompatibel sein und zum Test für Unternehmen zugänglich sein.

Safe data space for sustainable production line in Europe

The universities of Vienna, Graz and Linz team up as part of an initiative by the Ministry of Energy to set up a shared data space for industry production lines. On the one hand, this data space shall be compatible with Gaia-X in Europe. But on the other hand, a wide range of Austrian companies will test the new data space in the future to test pros and cons.

Translated by [Portland Communications](#)

Reach <5k

Positive

Keywords: Gaia-X, sustainability, Industry Data Space

Factory AT March 27

Österreichische Lern- und Pilotfabriken gründen Netzwerk für Datenaustausch

Die Denkfabriken der Universitäten von Wien, Graz und Linz gründen mit dem Verein AMIDS (Austrian Manufacturing Innovation Data Space) um in den kommenden Jahren einen österreichischen Datenaustausch im Zuge von Gaia-X zu ermöglichen. Das Projekt von Forschung und Industrie soll in den kommenden Jahren einen sicheren Datenaustausch für die nationale Industrie ermöglichen.

Austrian think tanks start new research network for data exchange

The think tanks of the universities of Vienna, Graz and Linz started the research group AMIDS (Austrian Manufacturing Innovation Data Space) to push further research for a new data system as part of Gaia-X. This project unites groups from education and economic institutions to ease a safe data exchange.

Translated by [Portland Communications](#)

Reach 7.4k

Positive

Keywords: Gaia-X, Data Space, Safe data exchange

Cloudcomputing Insider Dietmar Müller DE March 29

Gaia-X startet zwei Digital Clearing Houses

Die auf der Gaia-X-Konferenz in Wien vorgestellten neue Projekte unter dem Schirm des „Gaia-X Digital Clearing House“ (GXDCH) sollen als „Gaia-X 4 Future Mobility“ und „Omega-X“ firmieren. Sie sollen den sicheren Datenaustausch für Mobilität in intelligenten Städten und Datenplattformen im Energiebereich als Teil des Gaia-X Hubs ermöglichen.

Two new Digital Clearing Houses for Gaia-X

Details for the new Gaia-X projects are revealed, which were already teased during the last Gaia-X event in March in Vienna. The names of these two Digital Clearing Houses shall be ‘Gaia-X 4 Future Mobility’ and ‘Omega-X’. They aim to ensure safe data exchange for mobility in smart cities and the energy sector as part of the Gaia-X Hub.

[Translated by Portland Communications](#)

Reach 36.8k

Neutral

Keywords: Gaia-X, Digital Clearing House, Market-X, Mobility Data Space

infoPLC ES March 30

El hub español de Gaia-X identifica más de 20 casos de uso de espacios de datos compartidos en la industria española

El hub ha detectado diversos usos que son frecuentes en los procesos de las empresas del sector industrial y con los que están logrando transformar su actividad gracias a la analítica avanzada y la inteligencia artificial.

Gaia-X Spanish hub identifies more than 20 use cases for shared data spaces in Spanish industry

The hub has identified several uses that are common in industrial companies' processes and with which the latter are managing to transform their activity thanks to advanced analytics and artificial intelligence.

[Translated by Portland Communications](#)

Reach 110.7K

Positive

Keywords: Gaia-X, Shared data spaces, Spanish hub, Industry